
Referat af generalforsamling i Husby Vest Vandværk lørdag d. 15. juli 
2023 kl. 11.00 på  Ledgaard, Stabyvej 84, Husby. 
Fmd. Aksel Gade Hansen bød velkommen.  

Til dirigent valgtes Steen Birkø, der konstaterede, at generalforsamlingen var lovlig. Forsamlingen 
mindedes på dirigentens opfordring vandværksbestyrer Jens Vang og det mangeårige bestyrelsesmedlem 
Jens Vagn Jensen, som begge er afgået ved døden siden sidste generalforsamling.  

Formandens beretning v/ Aksel Gade Hansen (i redigeret form og i hovedpunkter). 

Forbruget kontrolleres løbende for at se, om der er læk i ledningsnettet. Bestyrelsen kigger f.eks. efter 
midt om natten, hvor forbruget kun er 2-3 m3 pr. timen. I årets løb opstod en sådan utilsigtet læk, som 
heldigvis blev opdaget, da man rundsendte mails. Der kom mange svar, og det førte til, at fejlen blev 
fundet og rettet. Der er en selvrisiko på 300 m3 for vandlæk og det kan med afgifter på afledning let løbe 
op i over 20 t. kr.  

Årets overskud var på 282.187 kr. (såkaldt overdækning). Det er planlagt, da der er behov for at opsamle 
likvid egenkapital til fremtidige nødvendige investeringer. Den likvide egenkapital er regnskabsmæssig ved 
årets afslutning 1.182 t. kr. Men denne er ikke disposition til investeringer, da den også skal bruges til 
udlæg for udgifter i årets løb indtil forbrugernes betalinger indgår. Derfor er der i praksis kun ca. 300 t. kr. 
til fri rådighed til investeringer. 

Vandspild er på kun 1,34 %. Det er meget flot og det bedste nogensinde. Kommer spildet over 10 % 
opkræver staten en ekstra afgift. 

Primo 2022 er der skiftet vandmålere, så 600 forbrugere nu er på fjernaflæsning. Arbejdet udføres af 
formanden og vandværksbestyreren. Næste år skiftes flere, så arbejdet efterhånden færdiggøres og alle 
målere er med fjernaflæsning. Ledningsnettet er fuldt kortlagt og der er planer for, hvilke stophaner der 
skal lukkes i tilfælde af uheld på alle tænkelige steder. På grund af de nævnte udgifter til skift af målere og 
ønske om øget likvid kapital til senere investeringer er taksterne sat op, jf. taksbladet.  

Vandværket ligger godt placeret, da beskyttelseszonen omkring værket er i områder, hvor der ikke er 
behov for at lave dyre aftaler med landbrugere. Der er fokus på vandkvaliteten i disse år. Men vores 
analysetal er helt i orden – så vandet er bare godt. 

Pga. en brand hos den nye vandværksbestyrer Knud Erik Jacobsen blev nødstrømsanlægget skadet og et 
nyt er anskaffet på forsikringens regning. Den gl. er doneret til Ukraine, hvor man er gode til at flikke 
defekt maskineri sammen til en brugbar tilstand.  

Man har haft en dialog med kommunen om den lovpligtige beredskabsplan, idet man fandt kravene hertil 
alt for omstændelige. Det har medført, at det ser ud til, at der findes en bedre løsning.  

Der er oprettet en opdateret hjemmeside, så man er nogenlunde godt med mht. IT 

Bestyrelsen har vedtaget at suppleanter er med til bestyrelsesmøderne uden stemmeret, så de er bedre 
inde i sagerne, hvis de skal indtræde i bestyrelsen ved forfald. Bestyrelse og suppleanter få hvert år efter 
generalforsamlingen en middag, der er det eneste honorar for menige medlemmer. 

Formanden takkede for den positive opbakning blandt andelshaverne til vandværket og dens drift – der er 
ikke en masse ævl, kæv og kværulanter, men kun saglige positive inputs. Ligeledes takkede formanden for 
bestyrelsens gode samarbejdsvilje.  

Beretningen i sin fuldstændige form lægges i øvrigt på hjemmesiden. 



Spørgsmål og kommentarer til beretningen. 

Der blev spurgt om alle stophaner var i orden. Det er de ikke, oplyste formanden, men så snart man bliver 
opmærksom på en defekt, bliver den repareret. 

Desuden blev der spurgt til den likvide egenkapital, som ikke synes at være vokset så meget som de gode 
resultater antyder. Det skyldes, oplyste formanden, at store investeringer aktiveres og afskrives over en 
årrække, så det først over tid viser sig.  

Beretningen blev enstemmigt godkendt. 

Regnskabet for 2021. 

Regnskabet forelagdes af Jens Holck Christiansen. 

Der henvises til selve regnskabet, der kan betragtes som et bilagt til dette referat.  

Spørgsmål og kommentarer til regnskabet. 

Der var ingen spørgsmålet- 

Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 

Valg af bestyrelse. 

På valg var Aksel Gade Hansen og John Boeriis, som blev enstemmigt genvalgt uden modkandidater. 

Da Mads Kjærstrup ønskede at udtræde pga. arbejdspres, blev Ivan Bank enstemmigt valgt til at indtræde i 
den resterende bestyrelsesperiode på 1 år. 

Valg af suppleanter.  

Som suppleant for sommerhusejerne valgtes Birgit Schultz uden modkandidater. 

Som suppleant for de fastboende nyvalgtes Mads Kjærstrup uden modkandidater.  

Valg af revisor og revisorsuppleant.  

Til revisors genvalgets Anne Marie Mejdahl og til revisorsuppleant genvalgtes Thorkil Sohn. 

Indkomne forslag. 

Bent Kjærgaard havde indsendt et forslag om, at vandaflæsningen skulle indrettes, så man fik fuldt udbytte 
af de digitale måleres muligheder. Det er i høj grad implementeret, men der er endnu ikke mulighed for at 
forbrugerne kan følge forbruget i alle detaljer, hvilket ifølge forslagsstilleren vil føre til mange fordele, bl.a. 
med hensyn til opdagelse af læk, aflæsning af forbruget i selvvalgte perioder og hensigtsmæssigt forbrug. 
Formanden var i princippet enig. Firmaet Kamstrup, der leverer målerne, arbejder på en løsning, der evt. 
indebærer opsætning af små radiosendere på målerne. Bestyrelsen vil kigge på sagen.  

Eventuelt. 

Det blev foreslået, at der anvendes højttaler ved generalforsamlingerne. 

Således opfattet. 

Thorkil Sohn, referent. 


